


禮儀

是人生至真最美的形態

Manner is the upmost beautiful form of life.
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在文明的社會，穿衣也是一種禮貌。穿衣最重要的就是端莊，穿得整整齊齊、

乾乾淨淨，這樣應該就是最好的衣服，亦是「人文」的展現。慈濟的人文蘊於

內心，形於外表，更是人格價值的精華。強調服儀、行動的整齊，就是希望將

人內蘊的氣質，由形象、禮儀呈現；有所規律，才能真正入心。慈濟的人文是

由真誠的心念，外化為形象，令人與之接觸時，能從眼見耳聞，乃至於親身投

入後而有所體會。常說微塵人生、奈米良能，所指的是這一念心的功能與力量。

要有慈濟人文，就是要能放下身段，若不能以微塵人生自許，則無法發揮奈米

良能去為人群付出。

- 恭錄 證嚴法師之語錄

Apparel often resembles civilization. The best apparel style should show a clean and 
elegant manner, which is also a demonstration of humanitarianism. Tzu Chi volunteers 
cultivate humanitarianism within, and express the essence of human dignity through 
outside appearance. Thus, apparel is a way to show the inner virtuous manner, and helps 
us to discipline ourselves. Through sincere heart, Tzu Chi volunteers personally walk 
into the world of suffering and painfulness to provide comfort and relief, and reach 
enlightenment through such experience. To fully understand Tzu Chi humanitarianism, 
we shall contribute ourselves to the society with modesty.

-Jing Si Aphorism by Master Cheng Yen
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Protect the Earth with a pure and simple heart.
Everyone with a pure heart, we shall turn dirtiness into heaven together.

─ Jing Si Aphorism by Master Cheng Yen
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顧好自己的心念，才能真正愛人。

─恭錄  證嚴法師靜思語

12



13



誠意的心念，時時都有好因緣。

─恭錄  證嚴法師靜思語
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待人退一步，愛人寬一寸。

─恭錄  證嚴法師靜思語
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Appreciate and accommodate all, like a mother’s love
to her child.
Contentment leads to great wealth, gratefulness leads to great nobility, 
understanding leads to great intelligence, and forgiveness leads to great wisdom.

─ Jing Si Aphorism by Master Cheng Yen
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不斷擴大愛的領域，恨就不會佔滿心地。

─恭錄  證嚴法師靜思語
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心靈快樂即是極樂，心無煩惱即是淨土。

─恭錄  證嚴法師靜思語
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Treat others with propriety, honesty and sincerity.
Arouse everyone’s original pure and goodness nature, 
and return to the simple and honest mindset.

─ Jing Si Aphorism by Master Cheng Yen
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有慈悲心就會有柔和的態度，慈悲柔和可以化解人的煩惱。

─恭錄  證嚴法師靜思語
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敬默系列

心中有佛，口中有法，行中有愛。

─恭錄  證嚴法師靜思語
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敬天愛地 以誠相待

默守默然 以情相愛

天地萬物之間彼此互愛尊重和樂無諍

自愛是報恩，付出是感恩。

─恭錄  證嚴法師靜思語

Treat the world with sincere and respectful love, 
and make no dispute with every article 
and creature of this world.
Cherishing our life is a way to repay our parents, 
giving of ourselves is a way to show gratitude.

─ Jing Si Aphorism by Master Cheng Yen
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珍惜每一分、每一秒，踏踏實實為社會付出愛。

─恭錄  證嚴法師靜思語
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轉「休閒」為「修賢」把握時間精進努力

修養賢德、期許人人都能貢獻心力，發揮良能。

不要因貪求清閒，而希求減輕責任；

應該增強自己的力量，擔當更重大的責任。

─恭錄  證嚴法師靜思語

Turn “leisure” to “cultivation,” cherish every moment to cultivate 
virtuous manner, and make contribution to society.
Don’t seek for leisure and lower responsibility, 
but rather increase in strength to bear more responsibility.

─ Jing Si Aphorism by Master Cheng Yen
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公司簡介 Company Profile

【品牌理念 - 續物命，造福慧】
大愛感恩科技公司成立於 2008 年 12 月 10 日，秉持「大愛眾生，感恩大地，科技人文」的

精神，初期以飲用水寶特瓶回收再利用的環保科技，透過研發、設計、生產製成具有生命力

的環保再生產品，是個無私愛心的公益平台，從環保菩薩資源回收、到實業家發揮專業良能

的愛心接力、至回饋社會，善盡企業社會責任，延續「續物命，造福慧」的理念，期待成為

綠色環保社會企業的典範。

【品牌 LOGO–菩提葉】
大愛感恩品牌 Logo 為菩提葉造型設計，菩提葉代表覺悟的覺，希望人人能夠「自覺覺他，

自利利他」。菩提葉 Logo 意涵象徵：Logo 中葉脈右邊 的淺綠色 ( 未度 ) 代表了解環保但

尚未落實於日常生活中的大德們，葉片成熟時就是左邊的深綠色 ( 已渡 ) 代表將環保切實

落實的一群，上方翻轉的葉片為「渡化」之意也是 " 接引 " 的意思，期待藉由落實環保的

大德們將尚未落實或仍在猶豫的一群接引進來共同來愛護地球，達到淨化人心、祥和社會

的願景。

PHILOSOPHY – Extend Articles’ Lives to Create Blessing and Wisdom.
Established in December 10th 2008 with a simple name, DA.AI Technology carries a deep 
brand philosophy of “Great Love for all sentient being, appreciate Mother Earth, and technology 
humanitarianism.” Through green research & development, design, and branding, DA.AI is a 
selfless platform of Great Love that combines dedication of Tzu Chi environmental promoters and 
entrepreneurs, and in the end, donates 100% net proceeds back to society to fulfill corporate social 
responsibility (CSR). Following the “Extend articles’ lives to create blessing and wisdom” ideology, 
DA.AI’s wish to become the role model for the global green industry.

LOGO – The Bodhi Leaf
DA.AI’s Bodhi leaf logo stands for ‘enlightenment,’ and wishes for everyone to “enlighten 
and benefit oneself and all others.” The lighter green represents people who have not yet start 
implementing environmental protection activities in daily life, while the darker green stands for the 
opposite, and wishes to turn, symbolized by the twist on the tip of the leaf, the light greeners to the 
eco-friendly side, and together, reach the ultimate goal of purifying everyone’s heart and creating 
harmony in our society.
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核心價值 Core Values

大愛感恩科技原料的購入是透過整合慈濟超過 5475 個環保站，初期以埋在土裡百年不化廢

棄寶特瓶為主，進而拓展至環保站各項可回收再製的資源 ，單純心念愛護地球的近 20 萬

名環保菩薩，都是人品典範也讓大愛感恩科技產品具有生命力。同時透過平台結合產業界

有愛心 / 專業的實業家發揮良能的愛心接力，最後將大家共同努力的成果藉由回饋慈濟來

做國內外賑災及社會公益之用，也是大愛感恩科技公司核心價值 - 「環保人文、愛心接力、

完全回饋」的具體體現。

DA.AI Technology purchases recycled PET raw material from over 5,475 Tzu Chi environmental 
stations in Taiwan, and continues to expand its field to other recyclable resources. Nearly 200,000 
full-time/part-time Tzu Chi environmental promoters, who protects the Earth with simple actions 
and purest thoughts, are the role models and vitality of DA.AI’s brand and product. Together with 
entrepreneurs’ contribution of love and expertise forms the platform of Great Love. In the end, all 
of DA.AI’s net proceed is donated to Tzu Chi Foundation for disaster relief and social welfare use, 
and that well explains DA.AI’s 3C core values – Culture of Environmental Protection, Cycle of 
Love, Contribution to Society.

每件大愛感恩環保織品的背後都有環保菩薩無私的奉獻以及篇篇感人的故事。

實業志工研發與製作，透過購買者的護持成為愛心的接力。

大愛感恩科技的投資及盈餘將回饋慈濟基金會做慈善、國內外賑災及社會

公益之用。

Culture of Environmental Protection

Cycle of Love

Contribution to Society

Culture of Environmental ProtectionThere is a touching story of love and selfless 
dedication from the recycling volunteers behind every DA.AI eco product.

From the recycling volunteers to the research and development of volunteer
entrepreneurs, to the consumer’s support, forms a cycle of love.

100% of DA.AI’s net proceeds are donated to the Tzu Chi Foundation for disaster 
relief and other charitable work.
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賑災地圖 Tzu Chi’s International Relief Footprint
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「生產履歷」及「二維條碼」
Production history & QR code

每件環保紡織品，皆附有「生產履歷」與「QR Code吊牌」，從慈濟環保回收站開始，經由完整的上、中、

下游產銷供應鏈，透過登錄時間、來源、數量等資料，全面落實品質管理，確保資源再利用的情形與結

果。此外，消費者更可以感受環保再生與原生原料相較後，所能節省的二氧化碳、石油、水等資訊，讓

消費者能安心使用。

大愛感恩科技 QR Code 吊牌，訴說著每件產品背後的人品典範、感人故事，讓請購者皆能藉由使用智慧

型手機或是平板電腦掃描 QR Code，體會並學習環保菩薩無論長幼、貧富皆能無私奉獻愛護環境大地的

精神。

正  

面

背  

面

Every DA.AI product comes with a “Production History” and a “QR Code” product tag. The Production History 
not only shows the dated record of our transparent production process from bottle to the end product, but also 
indicates the amount of bottles used to make this particular product, and how much water, energy, and CO2 
emission that we reduced throughout production process compared to using virgin material.

When scanned with portable devices, DA.AI QR Code product tag directs you to the touching and inspiring life 
story videos of Tzu Chi’s environmental promoters. These stories is one of DA.AI’s core values – Culture of 
Environmental Protection, and by spreading these stories, we hope to inspire and draw more others into this path 
of protecting the planet.
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大愛感恩科技向慈濟環保站請購編號一號飲用水寶特瓶為原料，整理分類、清洗，去除瓶蓋、瓶環，

並依照透明、綠色、雜色三種顏色分類，由於慈濟環保菩薩的愛心與細心，製成酯粒及後續抽紗的流

程中提升良率，不僅減少斷紗的情形，也延長濾網耗材的使用。

大愛感恩科技與工研院機械所共同合作研發「壓縮減容機」，將寶特瓶、鋁罐、鐵罐等易佔空間的回

收物壓縮，可減少儲存空間 92%，有效利用存放空間，同時也提升運輸車的單次運送量，達到節能減碳

的效益。

DA.AI’s primary raw material - the #1 PET drinking bottles that are carefully cleaned and sorted by Tzu Chi’s 
environmental promoters, is purchased from Tzu Chi environmental stations around Taiwan. Thanks to the 
selfless and careful work of Tzu Chi’s environmental promoters, DA.AI’s raw material is cleaner than others, 
and thus, yield a higher quality polyester fiber, reducing the defective rate significantly when being processed.

DA.AI worked together with the Industrial Technology Research Institute to develop a new generation 
compressor, which can reduce the PET bale size by 92%, cutting down on the trips and trucks needed to 
transport the bales to recycling factory, and thus, carbon emission.

製程
Manufacturing process

Reduce petroleum consumption; leave a better environment for our next generation.

Quality is as good as products made from virgin materials.

Energy saving of 84% as compared to using virgin materials.

Carbon emission reduction of 77% as compared to using virgin materials.

減少石油開發讓子孫留下更美好的環境

節省能源 84%

節省碳排放 77%

成品品質與原生無異
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認證
Certification

大愛感恩科技為了讓消費者買得安心、用得安心，對所有產品皆進行嚴格的健康與安全性把關，並取得各

國的環保認證（包括台灣、美國、日本及荷蘭環保單位等），因此比市面上其他品牌產品的安全性有更高

的品質及安全控管。

大愛感恩科技制定並執行 ISO 9001/14001 之「採購管理程序」及「品質管理程序」，對生產和服務過程進

行控制與確認，於接獲出貨通知後，至協力廠商進行產品檢驗及入庫驗收等作業，任何產品品質或環境作

業異常時，大愛感恩科技即依照標準作業流程採取補救措施，使品質/環境異常問題迅速獲得控制與改善，

以達到客戶滿意與信任。

因此，大愛感恩科技帶動紡織業、環保業、國內外等願意為地球盡心力的廠商，結合實業家的專業與愛心

共同善盡社會責任，並致力取得每家協力廠商的配合與支持，將環保與慈善理念落實於環保織品的研發與

推動中。目前大愛感恩科技產品已有403項環保產品通過MIT認證，數量之多在台灣環保織品品牌中是 “第

一”，也是 “唯一”，代表著「DA.AI」環保紡織品通過無人體環境有害物質的檢測，從製程到產品全面

對消費者保證，並尚有多數產品等待認證；讓國內外消費者在購買「DA.AI」產品時，除了能共同回饋善心、

對環境盡一份心力之餘，也能買得放心、用得安心。

大愛感恩科技至今通過之驗證

荷蘭 Control Union 全球

回收標準驗證 ( 環保再生

聚酯紡織品 )

德 國 萊 因 集 團 產 品

再生材質驗證（綠色

環保毛毯）

紡綜所 CT3 再生紡織品管

理系統驗證（再生紡織品

管理系統）

德國萊因集團產品水足

跡驗證（灰色環保毛毯）

( 全球紡織業第一張 )

台灣環保署環保標章驗證

美國搖籃到搖籃產品創新

研究所 (C2CPII) 搖籃到

搖籃銀級驗證 CM( 灰色環

保毛毯 )
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紡拓會 TFT 台灣機能性紡織品

驗證（吸溼排汗速乾紡織品）

日本環境協會環保標章

驗證（灰色環保毛毯）

BSI 英國標準協會 ISO9001

品質管理系統與 ISO14001

環境管理系統驗證

工 業 局 台 灣 製 品 MIT

微笑標章驗證 (451 項

環保再生聚酯紡織品 )

德國萊因集團產品

碳足跡驗證（灰色

環保毛毯）

台灣環保署產品碳足

跡標籤驗證（灰色環

保毛毯）

DA.AI applied and passed many of the rigorous international standard certifications, including ones in Taiwan, 
United States, Japan, and Netherland, only to promise our supporters of highest quality and safety.

DA.AI follows the strict ISO9001/14001 procurement and quality control standards, not only to monitor our own 
process, but also help our cooperating partners and factories to maintain high quality throughout production.

With rigorous quality control, and the help from local and international cooperating partners and entrepreneurs, 
DA.AI is able to introduce high quality and safety eco-products, as well as establish a network of corporate 
social responsibility. With over 400 MIT certified products, the top and only company in Taiwan, DA.AI product 
is not only reliable, but also stands for practical contribution to the society and our environment.
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節能減碳統計
Carbon Reduction

在台灣，每年耗用的寶特瓶約 45 億支，若將這些垃圾以燃燒方式處理，將釋放 12.4 萬噸溫室氣體，危害

環境及人類健康。美國環保署為了鼓勵各產業界使用再生原料，協助業界評估各種資源回收取代垃圾掩埋

或是焚燒所能獲得的減碳量與能源節省量，而開發了 Waste Reduction Model (WARM) 軟體。大愛感恩本著

「續物命、造福慧」的理念，每年回收大約7千萬支的寶特瓶，將回收寶特瓶經環保製程製作高品質環保紗、

環保布，開發出各式環保紡織品。經由 WARM 計算，將寶特瓶回收再生與經焚燒處理相比，大愛感恩每年相

當於減少 4,438,665 公斤二氧化碳排放，及 1,134,558 公升石油消耗；而經由水足跡盤查寶特瓶回收再製

成酯粒與原生 PET 酯粒的製程相比，則節省了 188,639,295 公升的用水量。大愛感恩期望以寶特瓶回收再

製的終端產品為號招，推動綠色紡織產業發展，共同面對及解決氣候變遷問題。

In Taiwan, over 4.5 billion plastic bottles are consumed each year, which creates 124,000 tons of CO2 emission 
if we were to burn them. To protect the Earth, and follow “extend an article’s life to create blessing and wisdom” 
ideology, DA.AI Technology recycles nearly 700,000,000 PET bottles each year, turns them into high quality eco-
yarn, fabric, and end products, and reduces 4,438,665 kg of CO2 emission and 1,134,558 liter of oil consumption, 
according to the Waste Reduction Model (WARM) software calculation. Moreover, Water Footprint certification 
shows that DA.AI’s eco-friendly product made with recycled PET bottles saves 188,639,295 liters of water 
consumption compare with ones made with virgin polyester material. Through eco-friendly product and brand, 
DA.AI wishes to align with the world’s green industry to counter climate change problem together.

Number of Recycled PET Bottles Made Into Eco-Textile Products ( from January 2009 until 

February 2015 ): 406,260,314 Recycled PET Bottles.

回 收 使 用 寶 特 瓶 406,260,314X
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得獎記錄
Award Records

National Environmental Education Award

環境教育『奧斯卡』:

獎盃上的這雙手就如環保菩薩那雙辛苦的手

Environmental Education"Oscar":
The hand on the prize likes Tzu Chi volunteers’ hard 
working hands.

國家環境教育獎

Corporate Social Responsibility 
(Ministry of Economic, Taiwan)
企業界『金球獎』:大愛感恩科技

做得不僅是為了社會，更是為了地球

Corporate Social Responsibility"Golden Globe 
Award": DA.AI technology does not only for 
our society but for our earth.

台灣中小企業社會責任獎

Excellence in Corporate Social Responsibility- 
Medium-sized Enterprises

企業公民『金馬獎』:

在環保企業中大愛感恩科技一馬當先

Corporate Social Responsibility"Golden Horse": 
In environmental protection enterprise, DA.AI 
technology is always the first.

天下企業公民獎 -中堅企業

Small and Medium Enterprise Administration, 
Ministry of Economic Affairs
企業界『奧斯卡』:國家對企業的最高肯定

Corporate Social Responsibility"Oscar": 
The government gives the highest praise
to the enterprise.

國家磐石獎

評選標準

環境教育資源與運用

環境教育具體作為

推動環境成果及效益

特殊績優事蹟

未來展望

Judge Standard

Environmental education source and apply

Environmental education and concrete action

Promote environmental achievement and benefits

Special achievement

Future

評選標準

創新性

效益擴散性

執行成果

執行層面

CSR 精神導入

CSR 方案實踐

企業主與方案推動人員面談

Judge Standard

Innovative

Beneficial diffusivity

Execution result

Execute level

CSR spirit import

CSR practical plan

Interview

評選標準

公司治理

企業承諾

社會參與

環境保護

未來展望

Judge Standard

Corporate governance

Corporate commitment

Social engagement

Environmental Protection

Future

評選標準

整體管理制度

創新策略

行銷策略

人力發展

社會責任

Judge Standard

Management system

Innovation strategy

Marketing strategy

Human development

Social reasonability

98



Later Stage Award, Global Top 10-Best in Waste 
Management
環保界『諾貝爾』:世界環保最高榮譽大獎,

不僅對大愛感恩科技是份認同更是鼓勵

Environmental "Nobel": The world highest 
environmental award, it is not only an 
identification but an encouragement.

全球廢棄物管理獎

Eco-Products International Fair

綠色產品最高榮譽

The best of Eco-Products Award

國際綠色典範獎

Annual Enterprises Environmental 
Protection Award

台灣環保大獎 :大愛感恩科技在環保方面的肯定

Taiwan Environmental Award: DA.AI technology
 was praised for environmental.

企業環保獎

Taiwan-made MIT Smile Product

台灣最好的品質

The best quality of Taiwan

台灣製 MIT

微笑產品標章

Taiwan Excellence

亞洲最大設計獎

Best of Asia Design Award

台灣精品獎

評選標準

游離甲醛

縮水率

耐乾洗收縮率

耐水洗染色堅牢度

耐乾洗染色堅牢度

耐日光染色堅牢度

成份檢驗

禁用禁止使用之偶氮染料

製造工廠檢驗

Judge Standard

Textile free formaldehyde

Washing shrinkage

Shrinkage after dry cleaning

Colour fastness to washing

Colour fastness to dry cleaning

Colour fastness to light

Test for fiber mixtures
Test for azo dyes

Factory inspection

評選標準

研發

設計

品質

行銷

Judge Standard

Research

Design

Quality

Marketing

評選標準

創新性

市場成效

Judge Standard

Innovative

Marketing result

評選標準

環境保護規劃及管理

環境保護工作

環保觀念推行與教育宣導

Judge Standard

Environment protection planning 

and management

Environment protection work

Environmental conception 

promote and education advertise

評選標準

清晰的經營戰略

大創意

核心團隊

資金

ROI 或退出策略

可持續發展

Judge Standard

Clarity of the business strategy

The BIG Idea

Core team

Funding

ROI and/or exit strategy

Sustainability
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感恩大家發心發願參與大愛感恩科技的產品拍攝，成為愛心接力的一

環，共同護持「環保人文，淨化人心」的使命，因為幸福付出，甘願

承擔，成就圓滿的成果。祈願共同發揮影響力，減少寶特瓶對環境的

傷害，許地球一個美好的未來。

有感恩就有感動，有感動就有一股推動的力量。

─恭錄 證嚴法師靜思語
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